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ÖNKORMÁNYZATÁNAK KÉPVISEL Ő-TESTÜLETE

Jegyzőkönyv

a 2012. december 21-én megtartott közmeghallgatásról



Jegyzőkönyv

Készült: Nemti Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 2012. december 21-én 
megtartott üléséről.

Az ülés helye: Nemti Községháza, Nemti, Kossuth út 28.

Jelen vannak:

Képviselő-testület: Erős Róbert polgármester
Ivády Gyula Zoltánné alpolgármester

Kiss Attiláné képviselő
Széll Istvánné képviselő

Vass Józsefné képviselő

                                           
Állandó meghívottak: Balogh Maja körjegyző

Horváth Rita jegyzőkönyvvezető 

Erős Róbert polgármester:  A közmeghallgatást megnyitja, megállapítja, hogy a képviselő-
testület határozatképes, 4 fő képviselő jelen van. 
A közmeghallgatásra meghirdetett napirendi javaslathoz képest egy további napirendi pont 
felvételére tesz javaslatot az orvosi rendelő pályázata kapcsán (a döntés sürgőssége miatt) az 
alábbiak szerint:

NAPIRENDI JAVASLAT:

1.) Orvosi rendelő pályázata  

 Előterjesztő: Erős Róbert polgármester

Közmeghallgatás keretében

2.) Tájékoztató a 2013-ban megvalósuló és tervezett jelentősebb fejlesztésekről
Előterjesztő: Erős Róbert polgármester

3.) Tájékoztató a Bátonyterenye Többcélú Kistérségi Társulásban végzett 
tevékenységről
Előterjesztő: Erős Róbert polgármester

4.) Tájékoztató a település környezeti állapotáról 
Előterjesztő: Erős Róbert polgármester
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A képviselő-testület a napirendi javaslatot 5 igen szavazattal elfogadta.

1.) Orvosi rendelő pályázata  
(Előterjesztő: Erős Róbert polgármester) 
(Határozati javaslat a jegyzőkönyv melléklete)

Erős  Róbert  polgármester:  Az  orvosi  rendelő  mindenki  számára  látható  módon  nem 
megfelelő állapotban van és most 100 %-os lehetőséggel tudunk pályázni ennek felújítására. 
Egy pályázatíró cég megírta, összeállította a pályázatot. 
Vass Józsefné képviselő: egyértelműen be kell adni a pályázatot. 

A  határozati  javaslatot a  képviselő-testület  5  igen  szavazattal  elfogadja,  az  alábbi 

határozatot hozza:

102/2012. (XII.21.) számú határozatot hozta:

Nemti Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az ÉMOP- 4.1.1./A-12 kódszámú 
„Egészségügyi alapellátás, egészségházak és járóbeteg-szakellátás fejlesztése” című pályázati 
felhívásra a „Háziorvosi rendelő – védőnői rendelő fejlesztése Nemti Községben” című 
pályázat benyújtásával egyetért, azt jóváhagyja. 

A pályázat teljes bruttó költsége: 48.393.035 Ft
Ebből építés: 38.276.233 Ft
Előkészítés (tervek, közbeszerzés): 3.324.000 Ft
Eszközbeszerzés: 4.290.834 Ft
IT eszközök: 473.368 Ft
Projektmenedzsment: 900.000 Ft
Műszaki ellenőrzés: 900.000 Ft
Nyilvánosság: 228.600 Ft 

A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a pályázat benyújtásához szükséges 
jognyilatkozatok megtételére. 
Felelős: Erős Róbert polgármester
Határid ő: értelemszerűen

KÖZMEGHALLGATÁS KERETÉBEN:

Erős  Róbert  polgármester  ismerteti  a    2.,  3.  és  4.   napirendi  pont  keretében  meghirdetett   

tájékoztatókat: 

2013-ban megvalósuló és tervezett jelentősebb fejlesztések: 

Térkamerás figyelőrendszer kerül kiépítésre Nemtiben a közúton, így minden be-és kifelé 
haladó gépjárműt nyomon lehet majd követni. A feldolgozás a rendőrségen lesz. A kamerák 
különböző  helyeken,  kereszteződésekben  lesznek  elhelyezve.  A  felszerelés  befejezésének 
határideje  várhatóan  június  vége,  de  a  tervek  szerint  akár  már  március  környékére  is 
megvalósulhat a kivitelezés. 

3



Másik lényeges, folyamatban lévő fejlesztés a művelődési ház felújítása, amelyre a pénz már 
megvan, így biztosra mondható, hogy el fog készülni hamarosan. A kivitelező közbeszerzési 
eljárás  keretében  lesz  kiválasztva.  A  munkálatok  főbb  irányvonalai:  hőszigetelés, 
vízszigetelés, nyílászáró csere. 
Az elkészült művelődési házban bizonyos kötelezettségeink is lesznek. Így például bizonyos 
ünnepélyek, rendezvények, közösségi programok lebonyolítása. Egyéb más tevékenységre is 
lehetőség  lesz  (pl.  ping-pong).  A  fenntartási  költség  az  önkormányzatot  fogja  terhelni. 
Elsődleges cél a közösségi élet beindítása. 
A  jövőbeli  fejlesztések  szempontjából  nagy  figyelemmel  fogjuk  kísérni  az  energetikai 
beruházásokkal kapcsolatos pályázatokat. Így például amennyiben pályázati kiírás lesz az 
óvoda illetve a hivatal hőszigetelésével kapcsolatban, Nemti község élni fog a lehetőséggel. 
Nemti  községnek  komoly  szerepe  volt  a  Mátramindszent  területén  tervezett  energetikai 
beruházásban. Biogáz erőmű létesítését tervezik Mátramindszenten. Nemtiben ez a beruházás 
nem volt kivitelezhető megfelelő terület hiányában. 
Folyamatban van az önfenntartó településsel kapcsolatos fejlesztés is. Elsősorban a START 
munka,  illetve  a  LEADER  keretein  belül.  A  START  munka  mezőgazdasági  ágával 
kapcsolatos tevékenységekben kísérletként részt vettünk, idén 6 fővel folytattunk termelést. 
Ez  ügyben  részletes  tervegyeztetések  folynak.  Az  állattartás  nálunk  jelenleg  még  nem 
működőképes. A településen sajnos sok a munkaképes munkanélküli és ez valószínűleg a 
közeljövőben változatlanul így is marad. Ezért aki a kertjét szeretné művelni, ehhez minden 
segítséget  meg  fog  kapni.  A  jó  termékeknek  piacot  lehetne  teremteni  és  eladni  azokat. 
Későbbiekben akár az állattartás feltételei  is  adottak lehetnek. Igény merült  fel  továbbá a 
lakosság részéről a traktor használatára, erre az engedély is megvan, így minimális áron erre 
lehetőség lesz. 
A  LEADER  a  vidékfejlesztési  törekvéseket  támogatja. Ezekből  a  pályázatokból  tudunk 
tovább fejlődni, szolgáltatásokat biztosítani. A későbbiekben kitérünk még az önkormányzat 
által  megvett  ingatlan  kérdésére.  De  fontos  itt  is  megemlíteni,  hogy  ha  nem  lennének 
ingatlanjaink, akkor nem tudnánk hozzáférni a fejlesztési forrásokhoz. 
Erőforrásként kellene gondolnunk a szabadtéri színpadra és környékére is. Komoly ígéreteket 
kaptunk támogatásokra szakemberektől. Elsősorban olyan kulturális programok tervezésében 
kell gondolkodni, amely máshol nincs. Így például nemzetiségek kultúráinak megismerése, a 
különböző  ételkultúrák  bemutatása,  stb.  Ezen  vonatkozásokban akár  a  határon  túlra  is 
gondolhatunk. 

Helyi védelem alá kellene helyezni kettő épületet, melyek szakvéleményezése már megvolt, 
de jelenleg forráshiánnyal küszködünk, csak további plusz költségekkel lehetne megvalósítani 
a védelmet. Továbbá a Cserepes erdő  egy részét is helyi  védelem alá kellene hozni, erről 
szintén szakértői  vélemény készült.  Problémát  jelent,  hogy a távolság miatt  az ellenőrzés 
nehezen  biztosítható.  Az  önkormányzat  felvette  a  kapcsolatot  a  Bükki  Nemzeti  Park 
igazgatóságával a védelem alá helyezéssel kapcsolatban. A jogszabályi környezet várhatóan 
változni  fog a helyi  védelemmel  kapcsolatos hatáskörök vonatkozásában,  így célszerű  ezt 
megvárni, és ezt követően döntést hozni. 

A Bátonyterenye Többcélú Kistérségi Társulásban végzett tevékenységek:

Erős Róbert polgármester: A Bátonyterenye Többcélú Kistérségi Társulás 2004. július 7-én 
alakult,  Bátonyterenye székhellyel.  Elsődleges célja volt  a fejlesztési, fenntartási  feladatok 
társulásban történő elvégzése, továbbá a pályázatok szempontjából is előnyösebb volt, ha a 
kistérség  pályázott.  Az  együttműködés  hasznos  volt.  Így  például  a  területfejlesztés 
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szempontjából, továbbá a Kistérségi Szociális Központ is jól működik. Az iskolák, óvodák 
esetében  viszont  az  előnyök  nem  lettek  megfelelően  kiaknázva,  kivéve  a  módszertan 
területén. 
A járási közigazgatási egység létrehozásával a kistérségi többcélú társulás meg fog szűnni, 
felszámolásra  kerül.  A  folyó  feladatok  viszont  átmenetileg  ellátásra  kerülnek,  így  pl.  az 
óvodák és az iskolák tekintetében. 
A Munkaszervezet az év végével, az óvodai társulás a tanév végével lesz megszüntetve. A 
Szociális Központ előreláthatólag nem fog megszűnni. A Munkaszervezet gazdasági feladatai 
átmenetileg a Szociális Központhoz kerültek. Meg fog szűnni továbbá a belső ellenőrzés is. 
Kérdésként  merülhet  fel,  hogy  Nemti  vonatkozásában  milyen  változások  lesznek.  Közös 
hivatal alakul Mátraterenye és Nemti között. Az orvosi ügyelet – amely eddig is a kistérségi 
feladataink közé tartozott – továbbra is érintetlenül marad és működni fog. A belső ellenőrzést 
helyben kell megoldani.

A település környezeti állapota:  

Erős Róbert polgármester Nemti környezeti  állapotának értékelését ismertette, melyet az 
Önkormányzati  Közútkezelő  Nonprofit  Kft.  Szakembere  készített.  (A  tájékoztató  a 
jegyzőkönyv melléklete.) 

A tájékoztatók után az írásban benyújtott kérdésekre ad választ a polgármester. 

Kérdés: A képviselő-testület kikéri a választói véleményt a fontos kérdések tekintetében a 
nyilvánosság előtt. Önök miért nem tették ezt a testvér település megszavazása esetében is? 
Görgényüvegcsűr egy falu Romániában. Vass Józsefné képviselő asszonyon kívül, kinek van 
bármiféle kötődése a kiválasztott faluhoz? Ez jó ok lesz családi látogatásra közpénzen? Nem 
lett volna tisztességesebb például egy felvidéki települést választani, hiszen nagyobb kötődése 
van jó néhány helyi lakosnak ezen tájegységhez? 

Válasz:  Már maga a kérdés is méltatlan. A véleményekre és a jó megoldásokra nyitottak 
vagyunk.  A  cél  elsősorban  a  történelmi  Magyarország  megismerése,  ezekre  elkülönített 
erőforrások  állnak  rendelkezésre.  Természetes,  hogy  a  cél  nem a  kérdésben  utalt  családi 
látogatások megszervezése. A cél a fiatalok ösztönzése lenne, nem pedig a családi látogatások 
lebonyolítása. 
A Felvidékkel kapcsolatos felvetés ellentmondásos az előbbi kérdéssel. 

Kérdés: Mit kíván tenni a képviselő-testület, hogy a hivatala jegyzővel az élén, a szakmai és 
állampolgári elvárásoknak megfelelően végezze munkáját és valóban a polgármester hivatala 
legyen? 

Válasz:  A jövő  komoly  kihívásokat  tartogat.  A szakmai  felkészültség,  a  csapatmunka,  a 
munkamorál fontos elemek lesznek a jövőben is. Elsősorban komoly teherbírással rendelkező, 
lehetőleg felsőfokú végzettséggel rendelkező, egészséges munkatársakra van szükség, hiszen 
a  kihívásoknak  csak  így  lehet  megfelelni.  Megjegyezendő,  hogy  mindezt  igen  alacsony 
bérezés mellett, hiszen egy középfokú végzettségű ügyintéző nettó bére nem éri el a havi 80 
ezer forintot. 
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A  közös  hivatali  cél,  hogy  a  megszűnjön  a  párhuzamos  ügyintézés.  A  helyi  hivatal 
ügyfélfogadások keretében látja el a helyi polgárok ügyeit. A munkaköröknél átdolgozások 
várhatóak Nemti és Mátraterenye között. 
Olyan  embereknek  kell  a  hivatalban  dolgozni,  akik  szakmailag  is  felkészültek. 
Előfordulhatnak akadályok az átállásban, de ezek kiküszöbölésére törekszünk. 

Kérdés: Van-e esélye a falu munkanélküli polgárainak arra, hogy közülük tölthetik be azt az 
egy-két  önkormányzati  státuszt,  amit  most  olyanok  töltenek  be,  akiknek  egyébként  is 
biztosított a megélhetése? 
Válasz: Egy önkormányzati státusz betöltésénél elsősorban nem a szociális hátteret kell szem 
előtt tartani, hanem a szakmai feltételek meglétét. A szociális háttér esetleg csak másodrangú 
szempont  lehet  azok  után,  hogy  a  szakmai  feltételeknek  a  pályázó  megfelel.  A 
közmunkavezetői státuszt illetően minden ajánlást várunk és szívesen veszünk. 

Kérdés:  Mit kíván tenni (az önkormányzat, a polgármester) a 23-as számú főút gyalogosan 
közlekedők biztonságának megvédése érdekében? Passzív magatartásukkal, továbbra is hozzá 
kívánnak járulni a gyalogosan közlekedők testi épségének veszélyeztetéséhez? 

Válasz:  A 23-as főút kérdése a jelenlegi helyzetben nem megoldható, mert nincsenek meg 
hozzá  a  szükséges  fizikai  feltételek.  Kezdeményezések  már  voltak  ez  ügyben.  Még 
kisajátítással sem lenne meg a megfelelő szélesség, ami megoldást jelentene. 

Kérdés: Az önkormányzati bevételek érdekében miért nem szerez érvényt (a polgármester) a 
közterületek használatáról és hasznosításáról szóló helyi  rendeletben foglaltaknak? Ezzel is 
anyagi hátrányt okozva a községnek! Esetleg nem kívánnak konfrontálódni az Önhöz közel 
álló személyekkel? 

Válasz: Nem egészen érthető, hogy a kérdés konkrétan mire vonatkozik. Ha a kérdés a kint 
lévő  táblákra  vonatkozik,  akkor  elmondható,  hogy  nincsen  olyan  tábla  kihelyezve  a 
közterületen, amelyből az önkormányzatnak bármiféle jelentősebb bevétele lenne. Egyébként 
meg egy-két autó, vagy egy-két farakás található a közterületen. Valóban távol álló cél, hogy 
a lakossággal konfliktus alakuljon ki jelentéktelen okokból. 

Kérdés:  A Kossuth út 173. sz. alatti  önkormányzati  családi  ház használatából (bérlés)  az 
elmúlt években, hány forinttal gyarapodott a község közös kasszája? 

Válasz:  Ezt az ingatlant az önkormányzat a 2000-es árvíz után vette. Egy honpolgár házát 
elvitte  a víz,  és  ő  lakott  ott.  Ezt  az  ingatlant  10  évig  nem lehetett  az  önkormányzatnak 
elidegeníteni. 2003-ban az ott lakó jelezte a komfort hiányát, majd 200 ezer forintos felújítás 
történt a házon, melyet számlákkal igazolt. 
Az elmúlt 3 évben körülbelül 90 ezer forint haszna volt az önkormányzatnak a bérleti díjból.

Kérdés: Mi történt az egyik képviselő családi házának felújításával egybeeső, tájház ismételt 
javításánál megmaradt nemes zsákos vakoló anyaggal? A kivitelező által benyújtott 300.000 
ezer  Ft-os  anyagbeszerzésről  szóló  számlán  szereplő  anyag  felhasználását  miért  nem 
ellenőrizték? 
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Válasz:  A számlák folyamatosan ellenőrizve voltak, műszaki ellenőr is volt. A maradék 3 
zsák vakolat a 173. sz. ingatlanban van elhelyezve. Kellemetlen, hogy ismételten képviselőket 
hoznak ezzel a kérdéssel összefüggésbe. 

Kérdés: Mit tesz annak érdekében (a polgármester), hogy a lemondatott alpolgármester által 
felvett forint összeg visszakerüljön az önkormányzati kasszába, amelyet törvénysértő módon 
vett fel? 
Miért nem jelezte Ön vagy a hivatal jegyzője Vass Józsefné alpolgármesterré választásakor az 
összeférhetetlenséget, holott ez törvényi kötelezettségük lett volna? 

Válasz:  Az összeférhetetlenség valóban elkerülte a figyelmet.  Az akkori  alpolgármester  a 
felvett  tiszteletdíjért  megdolgozott,  sokat  tett  Nemti  községért.  Nemtinek  anyagi 
vonatkozásban nem ártott sem akkor, sem most, hiszen a tiszteletdíjat másnak is ki kellett 
volna fizetni. A kifizetett tiszteletdíj visszafizetésére csak bírósági döntés kötelezhet.

Kérdés: Kérem, tájékoztasson, hogy a Kossuth út 171. sz. ingatlan soron kívüli, költségvetési 
módosítást igénylő, egy kizárólag banki hitelhez kiadott értékbecslés alapján 5.000.000 Ft-ért 
történő  megvásárlása  miért  volt  ennyire  fontos?  Hogyan  javítja  ez  a  faluban  élők 
életkörülményeit? Nem lett volna célszerűbb ezt az összeget is az utak normális felújítására 
költeni? 

Válasz:  A döntést befolyásolta a START munkaprogram és a LEADER is. Hogy mire lett 
volna célszerűbb költeni ezt az összeget, az további kérdéseket vethet fel mindenkiben. Az 
ingatlant értékét értékbecslő állapította meg. 
Mindenesetre ötleteket  várunk,  hogyan lehetne ezt  az ingatlan a lakosság megelégedésére 
használni. Így például tárolóhelyek, melléképületek, egyéb műhelyek kialakítása. 

Kérdés: Az adósságkonszolidáció során (mellyel törvényesítve lett a felelőtlen gazdálkodás) 
a Magyar Államkincstár mekkora tartozást fog átvállalni a Nemti Önkormányzattól? 

Válasz: Körülbelül 15 millió forintot fog átvállalni, amely csak a kérdező véleménye szerint a 
felelőtlen  gazdálkodás  eredménye.  Az adott  feltételek  mellett  az  önkormányzat  jól  tudott 
gazdálkodni. 

Kérdés: Kérem, tájékoztasson róla, hogy az Ilona patak felső részének állapotában várható-e 
változás? 

Válasz:  Várható  a  változás  a  START  munka  keretében.  Egyébként  az  évenkénti 
rendszerességgel történő tisztítás mindig megvalósul. 

Kérdés:  Kérem,  tájékoztasson  róla,  hogy  a  Start  munkaprogram  keretében  készített 
vízelvezető árkok munkálatai mikor fejeződnek be, a hibák mikorra kerülnek javításra? 

Válasz:  Az ároklapozási munkálatok idén már befejeződtek. A felmerülő hibák javítására a 
téli időjárás után kerül sor. Maga a lejtés lehet, hogy valóban kevés, de a terepviszonyok 
többet  nem  engednek  meg.  A  homokfelrakódást  figyelni  kell  és  folyamatosan  tisztítani 
szükséges. 
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Kérdés:  Miért  nem  kaptunk  semmilyen  választ  a  mai  napig  az  alábbi  közérdekű 
adatigénylésekre? 1. Az MTZ-320-as traktor menetlevelének másolata és a hivatal gázolaj 
vásárlásai,  2.  a  Szabadság  út  egy  részének  (mint  forgalomképtelen  közvagyon) 
elidegenítésének ügye. 

Válasz:  A menetlevelek  másolatai  már  elküldésre  kerültek  a  tegnapi  napon.  Ügyintézői 
mulasztás miatt nem érkezett meg eddig, de már kiküldésre kerültek a kért közérdekű adatok. 
A  Szabadság  úttal  kapcsolatos  kérdés  korrekt  tisztázása  további  vizsgálatot,  ügyintézést 
igényel.

További szóban felmerülő kérdések:

Kaszás Csaba: A sportpálya pontosan hol található? 
Miért 5 millióért vettük meg a már említett ingatlant, miért nem csak 2.5-3 millió forintért, 
amennyit valójában érne? 
Erős  Róbert  polgármester:  a  sportpálya  jelenleg  magánterület,  nem  tudjunk  közösségi 
célokra használni. De focizás céljára a játszótéren lévő focipálya bárki számára használható és 
megfelelő állapotban is van. 
Az ingatlan vásárlása során értékbecslőt hívtunk. Egyébként további, jövőbeli, távlati céljaink 
vannak az ingatlannak kapcsolatban, amelyeket az ingatlan nélkül nem lehetne megvalósítani. 

Héja Mária:  Az lakóhelye előtti aszfalton a kátyú mikor lesz bejavítva? Az apró köveket, 
amit a kátyú bejavítására hoznak, azt folyamatosan kimossa a víz, felesleges apró követ hozni. 

Erős  Róbert  polgármester:  Teljes  aszfaltozásra  a  jelen  helyzetben  nincs  lehetőség.  A 
vízelvezetés kérdése a jövő  évben meg lesz csinálva.  A vízelvezetési  árkot  mérnök fogja 
megtervezni. 

Görgényi Sándor: Jelzi, hogy a főút melletti járdák kérdésében nem tudja elfogadni, hogy azt 
nem lehet kivitelezni. A megfelelő szakembert újra ki kell hívni, meg kell terveztetni. Erre 
biztosan kell, hogy legyen valamiféle műszaki megoldás. 

Erős Róbert polgármester: Nem a saját álláspontja az, hogy nem lehet kivitelezni a járdákat. 
A jövőben újra meg fogjuk szakemberrel vizsgáltatni a járdák ügyét és próbáljuk megkeresni 
a megoldást. 

Feketéné  Czakó  Hilda:  A Kistérségi  Társulás  hamarosan  felbomlik.  Milyen  változások 
lehetnek  az  intézmények  vonatkozásában?  Különösen  a helyi  óvoda  vonatkozásában? 
Januártól ki lesz a munkáltatójuk? Névváltozás történik-e? Változni fog-e a bélyegző? 

Erős  Róbert  polgármester:  A  Kistérségi  Társulás  mint  szervezet  a  törvény  által  fog 
megszűnni.  Az  óvodával  kapcsolatosan  ebben  a  tanévben  változás  nem lesz.  A  jövőbeli 
lehetséges mikro társulások kapcsán minimális az esély, hogy a szomszédos településekkel, 
Szuhával, Dorogházával esetleg Mátramindszenttel társuljon a helyi óvoda. 
A bélyegző meg fog változni. További részletek az óvodával kapcsolatban nem tudunk. 

Görgényi Sándor: Hogyan fogják megoldani a művelődési otthon fűtését?

8



Erős Róbert polgármester: Központi fűtéssel lesz megoldva, de szakaszolható lesz, így a kis 
termeket külön-külön is lehet majd fűteni. A téli  időszakban valószínűleg csak ezek a kis 
termek lesznek használhatóak. 

Görgényi Sándor:  A vasútállomás környéke minősíthetetlenül néz ki. Mikorra várható erre 
megoldás?
Erős  Róbert  polgármester:  Lehetőség  szerint  mielőbb  fel  fogjuk  venni  a  MÁV-val  a 
kapcsolatot  és  egyeztetni  fogjuk,  hogy  a  továbbiakban  igényt  tartanak-e  a  volt  állomás 
területére. Amennyiben nem, úgy átvesszük az önkormányzathoz a területet és megoldható 
lesz az ottani állapotok rendezése. 

Ivády Gyula:  A jelenlévőket arra biztatta, hogy amennyiben igény van rá, hozzanak létre 
saját  maguk  különböző  egyesületeket,  szervezeteket  igényeiknek  megfelelően.  Biztosan 
lesznek olyanok, akik támogatni fogják őket és csatlakozni az elképzeléshez, de ehhez előbb 
létre kell hozni, meg kell valósítani a szervezetet, ami nem egy könnyű feladat és igen sok 
befektetett munkával jár. Viszont a legegyszerűbb dolog a jelenlegi helyzet kritizálása és az 
üzengetés.  Ezért ismételten arra buzdította a lakosságot,  hogy üzengetés helyett,  ő  maguk 
próbáljanak meg tenni és lépni ez ügyben a község javára.

Végezetül   utolsóként még egy   írásban feltett kérdésre ad választ a polgármester   (mely a   
Nemti Hírharangban is megjelent): 
 Hogyan  tudja összeegyeztetni  a polgármesteri  munkáját  az  Árkádia  Fényének Spirituális 
Egyházának U.S.A. beavatott képviselői teendőivel? Mivel ez a kérdéskör megkérdőjelezi az 
Ön  polgármesteri  esküjének  hitelességét,  ezért  úgy  gondoljuk,  hogy  a  feltett  kérdés 
közérdekből  nyilvános adat és kérjük,  hogy a nagy nyilvánosság előtt  nyilatkozzon arról, 
hogy hogyan tud két ilyen ellentmondásos feladatnak teljes emberként eleget tenni? 

Erős Róbert polgármester:  Ezek a kérdések nagyon messzi vannak a közérdekű adatoktól 
nem csak a saját, hanem a jogászok véleménye szerint is. A 2011. évi CCVI. évi törvény a 
következőket mondja a lelkiismereti-és vallásszabadságról:

„1. § (1) Mindenkinek joga van a lelkiismeret és a vallás szabadságához.
(2)  A  lelkiismereti  és  vallásszabadság  joga  magában foglalja  a  vallás  vagy  más 

meggyőződés szabad megválasztását vagy megváltoztatását és azt a szabadságot, hogy 
vallását vagy más meggyőződését mindenki vallásos cselekmények, szertartások végzése 
útján vagy egyéb módon, akár egyénileg, akár másokkal együttesen, nyilvánosan vagy a 
magánéletben kinyilvánítsa vagy kinyilvánítását mellőzze, gyakorolja vagy tanítsa.

(3) A lelkiismereti vagy vallási meggyőződés megválasztása, elfogadása, kinyilvánítása 
és megvallása, továbbá annak megváltoztatása, illetve gyakorlása miatt senkit előny vagy 
hátrány nem érhet.”

Sajnálattal gondol azokra, akik e kérdés feltették, hiszen életükben a harag, a gyűlölet és az 
irigység van jelen. Félelemben élnek, ezért csak sajnálatra méltóak. 
Az Érpataki Modell Bázistól jó ötleteket, kezdeményezést és építő kritikákat nagyon szívesen 
vennénk. 
Rengeteg  munkával,  jó csapattal,  függetlenként  tevékenykedni  megtisztelő.  Az  esküben a 
faluközösség életének jobbá tételére tett fogadalom volt  a cél,  a félelem helyett  a szeretet 
jegyében. Az egyházról írtak csak véleményként fogadhatók el. 
Kérjük a község lakosait,  hogy csak a saját  honlapunkon megjelenő  tényeket  fogadják  el 
valósnak! 
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Kérdésként merült fel, hogy hatalommal bíró tudást jóra és rosszra egyaránt lehet használni. 
Minden szaktudást lehet egyaránt jóra és rosszra használni. A tudást ellenőrzésem alatt tudom 
tartani és Nemti község javára fogom fordítani. 

A közmeghallgatás lezárásaként egy Goethe idézetet ismertet a polgármester: 

„Ha egy szép élet vágyát őrzöd,

a múlttal nem szabad törődnöd,

s mindig úgy tégy, ha veszteség ér,

mint hogyha újjászülten élnél,

Mit akar? – kérdd meg minden naptól,

és minden nap felel majd akkor,

Tetteidnek tudjál örülni,

más tetteit tudd megbecsülni,

főként ne gyűlölj egy embert se,

s a többit hagyd az Úristenre.

(Johann Wolfgang Goethe: Életszabály)

K.m.f.
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Erős Róbert Balogh Maja 
polgármester körjegyző 
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